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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 20. marts 2014 stillet 
følgende spørgsmål nr. 606 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra medlem af 
udvalget, Sophie Løhde (V).

Spørgsmål nr. 606:
’’Vil ministeren redegøre for, hvordan anbefalingerne fra Koordineringsrådet 
for ibrugtagning af sygehusmedicin (KRIS) implementeres?”

Svar:
Ministeriet har indhentet bidrag fra Danske Regioner til brug for besvarelsen af
spørgsmålet.

Danske Regioner oplyser følgende:

”Regionerne er ansvarlige for at implementere KRIS’ anbefalinger som stan-
dardbehandling. 

I praksis meddeler KRIS-sekretariat regionernes ledelsessystem og regioner-
nes lægemiddelkomitéer om, at KRIS har anbefalet et givent lægemiddel som 
standardbehandling. Regionerne implementerer herefter anbefalingerne på de 
behandlende sygehusafdelinger. Sygehusledelserne har ansvaret for at følge 
op på afdelingernes forbrug.

Når KRIS har truffet beslutning om, hvorvidt et lægemiddel skal anbefales, ori-
enteres RADS, som herefter tager stilling til, om lægemidlet skal indgå i en ny 
eller eksisterende behandlingsvejledning.

Det skal nævnes, at lægemidler, der ikke er blevet anbefalet af KRIS, kan be-
nyttes i behandlingen af den enkelte patient, såfremt patientens læge vurderer, 
at der foreligger en særlig sundhedsfaglig grund hertil.”

Jeg kan henholde mig til det af Danske Regioner oplyste.

Med venlig hilsen

Nick Hækkerup      /      Thomas le Fevre

Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg

Sundheds- og Forebyggelsesudvalget 2013-14
SUU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 606
Offentligt


